
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 referat: Tirsdag den 4. juni 2024  

Klokken 17.00-19.00  
Afbud:    Søren M.  – Flemming – Marija - Carla                                                             

Mødeleder: Anja 

1. Godkendelse af referat 

godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

3. lejrskoler – økonomi 

Annette gennemgår kort skolens budget og forbrug ift forståelse af, hvad /hvorfor 
økonomien omkring lejrskoler udfordrer. 

Tidligere har klasserne kunnet tjene penge ved at passe skolebod. 8. årg har de sidste par 
år tjent penge på pop-up bod. 

Aktuelt er der en henvendelse fra forældre ift, at lejrskolen har givet et underskud som 
klassekassen så har dækket. Dette giver anledning til, at skolebestyrelsen er undersøgende 
på, hvorledes de økonomiske rammer pt er – er der egentlig råd til at tage af sted? – hvad 
er rammerne for afviklingen? 

Grundlæggende kan klassekassen ikke betale et underskud. Klassekassen kan give en is, 
betale et oplæg eller entre eller lign. Fx har 8. årg været i KBH, hvor klassekassen har betalt 
turarmbånd i tivoli. 

Forældrebetalingen er målrettet til kostpenge.  

Der er en generel udfordring, at alt er blevet dyrere, og at de penge der er afsat, ikke 
rækker til lejrskoler i det format, der lige nu er de mest gængse – fx Sønderborg, Silkeborg, 
Århus og København. 

Man kan også gå den vej at man må lave en tur der er indenfor de økonomiske rammer. 
Spejderhytter, telt osv – men det er en anden slags oplevelse. 

Der er også et dannelsesmæssigt aspekt ift, at det for nogen børn er på lejrskolen, de får 
nogen andre og kulturelle oplevelser, som de ikke ellers ville have fået. 



 

 

Det er det sociale og fællesskaben, som er det vigtigste. 

Bestyrelsen ønsker at tage punktet op igen i starten af skoleåret.  

 

4. Evaluering af årets arbejde i skolebestyrelsen 

Ungedidaktik – det er blevet noget overhalet af ny lovgivning og ændrede rammer – men 
det er meget relevant og bliver spændende at følge. 

Vi har nået meget og har haft mange gode debatter – især dilemma-debatter.  

Det er svært at nå hele vejen rundt med den tid, der er til rådighed. Der kan mangle snak 
om implementering og evaluering – er der brug for yderligere rygdækning? Men skal vi 
det? Hvor langt i detaljen skal vi tegne skolen?  

Trafikken – succes 

Budgetter og økonomiske rammer er en vedvarende kamp. 

Vi formår at holde diskussionen på det rette niveau – så det ikke bliver enkeltsager og 
kæpheste.  

Bestyrelsens synlighed for forældre og opbakning fra skolens øvrige forældre, er også en 
vedvarende udfordring. Der er ikke særlig stor interesse. 

5. Årshjul 
Elevernes mulighed for at forlade skolen – prøveperiode – hvad hvis vi får bod… ? 
Lejrskole 
Bevægelse i undervisningen og sfo 
Høring af ny tildelingsmodel. 
Principper – hvilke trænger? 
 

6. Meddelelser 
• Elevråd  

• Skolen herunder:  

1. Personaleomsætning: 0 opsigelse, 0 ansættelse  
2. Elever: 7 indskrevet, 2 fraflyttet + 2 der er på vej til at flytte til Polen 

 
• SFO – 73 i forårssfo. 277 i SFO. 45 i SFO 2 

• Formanden 



 

 

Skolebestyrelserne i Odense prøver at opretholde presset – når nu regeringen har 
bebudet ekstra penge, hvordan skal de så bruges. Søren har en aftale med DR 
omkring vores kolde vand i bruserne.  Der kommer andre cases fra de andre skoler. 

7. Punkter til næste møde 

Lejrskoleøkonomi 

årshjul 

8. Evt. 
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